

တၢ်ဆၢဂၤဆၢဝါဆူ DeKalb County လီၤကဝီၤကွီၤဟံၣ်ဖိယိဖိအဆိၣ်.

ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲအပူၤကွံၣ်န့ၣ်, အလါ, အနံၣ်ဒီးနံၣ်ဆံယၢ်ဖျိနံၣ်တဖၣ်အတီၢ်ပူၤတၢ်ဆဲၣ်လီၤကလုာ်ဒၣ်ဝဲသန့ဒီးတၢ်တတူၢ်လိာ်ကလုာ်ဂၤသန့တဖၣ်မၤဟးဂီၤဝဲဒၣ်ပုၤသုၤဖံးဖိအတၢ်ဒီးဖံးဘၣ်အလွဲၢ်အဂၤတဖၣ်အတၢ်န့ၣ်လီၤ. **Derek Chauvin** အတၢ်မူးမၤသုၣ်ဒိၣ်သးဖျိဒီးမၤဘၣ်ဒိၣ်ပုၤအါဒိအါဂၤအသုၣ်အသး, အကတီၢ်ဖဲလၢပအိၣ်ဒီးဝဲဝဲတၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်ဆါသၤတြီၣ်အကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ယဆၢမုၢ်လၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်အံၤကဖဲစိာ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဆိတလဲအဂၤဖဲပဒိၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤအကျိၤအကျဲတဖၣ်အပူၤဒီးပူၤတၢ်တဖၣ်အသိးအကျိၤန့ၣ်လီၤ. **DeKalb County School District (DCSD)** ဟ်ဒိၣ်မၤလၢကပီၤဝဲဒၣ်တၢ်လၢအလီၤဆိလိာ်သးတဖၣ်, ဒီးပတၢ်ကြးကွၢ်ကဟ်ဝဲဒၣ်တၢ်သကံာ်ပဝးအရူၤဒိၣ်တဖၣ်အံၤခိၣ်ဖျိလၢပုၤစၢၤအတၢ်ဟူးဂဲၤဖံးမၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ. ယဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဝဲဒၣ်ပသရၣ်သမါ, ပုၤမၤတၢ်ဖိ, ကွီၤဖိမိာ်ပဒီးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိတဖၣ်လၢအကဟ်န့ၣ်အတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအကတီၢ်သကံးတၢ်ဒီးပကွီၤဖိတဖၣ်ဒီးမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်တူၢ်ဘၣ်တၢ်လီၤသးအုၤဖဲကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

**MOSAIC တၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်တီၢ်ကျဲၤဖဲတၢ်ကီၢ်ခါကတီၢ်**

ကတီၢ်အံၤတၢ်အိးထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်န့ၣ်ဆဲးလီၤမံၤလၢလီၤကဝီၤအ MOSAIC တၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်တီၢ်ကျဲၤဖဲတၢ်ကီၢ်ခါကတီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဝဲဒၣ်လီၤကဝီၤကွီၤတၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိအခိၣ်သ့ၣ်—ပကွီၤဖိ, ပကွီၤသရၣ်သမါ, ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်သိၣ်လိဒီးတၢ်မၤလိမၤဒီးဝဲတဖၣ်—ခိၣ်ဖျိတၢ်ဘၣ်မၤဂုၤ, မၤချူထီၣ်, ပုၤဂ့ၢ်ဝိတၢ်သးပလၢာ်ဘၣ်အတၢ်မၤလိမၤဒီးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်မိမိာ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤသကံးတၢ်ဒီးပုၤမၤလိတၢ်ဖိတဖၣ်ယုၣ်ဒီးပုၤမၤလိအကလံးကျိၣ်, ကွီၤဖိလၢအဆိၣ်ဒီးနီၢ်ခိၣ်ကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤ, ဒီးကွီၤဖိလၢအဆိၣ်ဒီးအတၢ်လၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလိဝဲဒိၣ်ဖျိတၢ်ထီၣ်မၤလိလၢကွီၤ, လၢအယါယုၣ်သးဒီးတၢ်မၤလိစိမိလၢအထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်, ကွီၤဖိတဖၣ်ကဒီးန့ၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျုးလၢသရၣ်သမါအတၢ်သးကျဲၤတၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိအဖိခိၣ်ဒီးကွီၤဖိအတၢ်မၤလိမၤဒီးလီၤလီၤလၢအဆိၣ်ဒီးတၢ်ဟ်လီၤသးန့ၣ်လီၤ. ကွီၤဖိကမၤသကံးတၢ်ဖဲတၢ်မၤသကံးအမ့ၢ်အတီၢ်ဒီးအလီၤတၢ်, ဒီးတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျိလၢအဆိၣ်ဒီးအခိၣ်ပညိၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဝံသးစူၤစံာ်လီၤ [ဖဲအံၤ \(here\)](#) လၢတၢ်န့ၣ်ဆဲးလီၤမံၤအဂီၢ်တက့ၢ်.

တၢ်တီၢ်ကျဲၤ	ပုၤထီၣ်တၢ်မၤလိ	တၢ်တီၢ်ကျဲၤအနံၤအသိ	တၢ်တီၢ်ကျဲၤအကွၢ်ဂီၢ်
FLEX ဘၣ်ဘၣ်မၤဂုၤထီၣ်တၢ်	ထဲဒၣ် ၈ တီၢ်ကွီၤဖိလၢအမၤလိဝဲ HS အဂီၢ်ခါဒီး ၉-၁၂ တီၢ်	လါယုၤ ၁- လါယုၤ ၁၇	မၤလိလၢအထၢၣ်န့ၣ်ဖိခိၣ်
FLEX လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်ဆူညါ	Seniors	လါယုၤ ၁- လါယုၤ ၂၄	မၤလိလၢအထၢၣ်န့ၣ်ဖိခိၣ်
တၢ်မၤန့ၢ်ကွၢ်တီၢ်ထီၣ်ကွၢ်အမး	ထဲဒၣ် ၈ တီၢ်ကွီၤဖိလၢအမၤလိဝဲ HS အဂီၢ်ခါဒီး ၉-၁၂ တီၢ်	လါယုၤ ၁- လါယုၤ ၃၀ (အကလုာ်ကလုာ်)	လီၤကဝီၤကွီၤ မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
AP Bridge Camp	၉-၁၂ တီၢ်	၁ န့ၣ်လါယုၤလဲအပူၤ	လီၤကဝီၤကွီၤ မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
တၢ်ကီၢ်ခါကတီၢ် Bridge Camp	စးထီၣ် ၆ တီၢ်ဒီး ၉ တီၢ်ကွီၤဖိတဖၣ်	လါယုၤလဲ (အကလုာ်ကလုာ်)	လီၤကဝီၤကွီၤ မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
တၢ်မၤလိလီၤလီၤဆိဆိ ESY	တၢ်မၤလိလီၤလီၤဆိဆိအကွီၤဖိတဖၣ် (ကတီၢ်ဆိကွီၤဖိ-၁၂ တီၢ်)	လါယုၤ ၇- လါယုၤလဲ ၁၆	မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
ကွီၤဖိတဖၣ်အတၢ်မၤလိမၤဒီး	၃-၈ တီၢ်	လါယုၤ ၇- လါယုၤ ၃၀	လီၤကဝီၤကွီၤ မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
တၢ်ဘျုးဂုၤတီၢ်ဂုၤကတီၢ်	၁-၆ တီၢ်	လါယုၤ	မၤလိလၢအထၢၣ်န့ၣ်ဖိခိၣ်
Title I တၢ်မၤဂုၤထီၣ်ကံာ်စိ အတၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖၣ်	ကတီၢ်ဆိကွီၤဖိ-၁၂ တီၢ် ထၢၣ်ဝဲချူတၢ်မၤလိ	လါယုၤလဲ	လီၤကဝီၤကွီၤ မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
တၢ်သ့ကွဲးသ့မးအ Camp	ကတီၢ်ဆိကွီၤဖိ-၂ တီၢ်	လါယုၤ ၇- လါယုၤ ၃၀	လီၤကဝီၤကွီၤ မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
My Brother's Keeper	MBK ကွီၤဖိတဖၣ်	လါယုၤ ၂၈- လါယုၤလဲ ၂,၂၀၂၁	မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
တၢ်ယုၣ်ညါတၢ်ဒီးကဘီယုၤအဂ့ၢ်	၄-၆ တီၢ်	လါယုၤ ၂၁-လါယုၤလဲ ၂,၂၀၂၁	မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
STEM is LIT	၆-၈ တီၢ်	လါယုၤလဲ ၁၉ - လါယုၤလဲ ၂၉,၂၀၂၁	မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
CTAE တၢ်မၤဂုၤထီၣ်ကံာ်စိ ထၢၣ်ဝဲချူတၢ်မၤလိ	လီၤဆိလိာ်သးအကလုာ်ကလုာ်	လါယုၤ/လါယုၤလဲ	မၤလိကွၢ်ကျိၤယုၣ်
(တၢ်မၤဂုၤထီၣ်တၢ်သ့ကွဲးသ့မးကံာ်စိ)	ကတီၢ်ဆိကွီၤဖိတဖၣ်လီၤလၢ ၂ တီၢ်	လါယုၤ - လါယုၤလဲ	မၤလိလၢဟံၣ်

တၢ်ဟံပဒိုၣ်တၢ်မုၢ်ဒါအဆၢ- တၢ်ကီၢ်ခါတၢ်မၤလိအတၢ်ခွဲးဂုၤယၢ်ဘၣ်လၢတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်အကိၢ်အစီ, တၢ်ဘီၣ်ဘၣ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်, တၢ်မၤန့ၢ်က့ၢ်တၢ်အမး, ဒီး တၢ်မၤခွဲးထီၣ်တၢ်တဖၣ်ဒီးသန့ထီၣ်သးလၢကရၢကရဲၣ်ကီၢ်ဖဲၣ်, လီၢ်ကဝီ, ဒီးကီၢ်ရၢၣ်အတၢ်န့ၣ်က့ၢ်အဖီခိၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟ့ၣ်က့ၢ်ဟ့ၣ်ဖးလၢ COVID-19 တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တပၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဆီတလဲဝဲဒၣ်မ့ၢ်န့ၢ်မ့ၢ်သီတဖၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

တီၢ်နီၣ်-  

- တၢ်ထီၣ်မၤလိလၢက့ၢ်အတၢ်တီၢ်က့ၢ်တဖၣ်တၢ်ကမၤဝဲတၢ်လီၢ်လၢသရၣ်သမၤဒီးက့ၢ်ဖိတဖၣ်မၤသ့မၤညီဝဲအလီၢ်လၢအမ့ၢ်က့ၢ်ဖိ ၁၅ ဂးဒီးက့ၢ်သရၣ် ၁ ဂး န့ၣ်လီၤ.
- တၢ်မၤလိက့ၢ်က့ၢ်ယုၣ်အတၢ်တီၢ်က့ၢ်တဖၣ်ကပၣ်ယုၣ်ဝဲဒၣ်ဒီးတၢ်မၤလိလၢအထၢၣ်န့ၣ်ဖိခိၣ်ဒီးတၢ်ထီၣ်မၤလိလၢက့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

## ၂၀၂၁-၂၀၂၂ တၢ်ထီၣ်က့ၢ်အနီၣ်

ဒ် DCSD တၢ်တီၢ်က့ၢ်လၢ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ တၢ်ထီၣ်က့ၢ်အနီၣ်အသိး, ပကူၢ်ထံဆိမိၣ်ဝဲဒၣ်ပကူၢ်ဖိဒီးပသရၣ်သမၤအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ် အရူဒိၣ်ဝဲလၢပတၢ်ဆဲးပညိၣ်ယီၤတၢ်လၢပကူၢ်ဖိအတၢ်မၤလိအစတဖၣ်အဖီခိၣ်ဒီးတၢ်ရၢၣ်တၢ်က့ၢ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ် ၅ သီပုၤပုၤအဂီၢ်. ဝဲက့ၢ်ဖိအတၢ်ထီၣ် မၤလိက့ၢ်တၢ်လၢက့ၢ်ဆူၣ်တန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲကီၢ်ရၢၣ်က့ၢ်ပညိၣ်ယီၤတၢ်ဝဲတၢ်ထီၣ်ကတၢ်က့ၢ်က့ၢ်အကတီၢ်, ပသ့ၣ်ပိၤသးဝးစ့ၢ်ကိးလၢတၢ်မၤဒိၣ်ထီၣ်လဲၢ ထီၣ် FLEX တၢ်မၤလိလၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤမၤစၢဝဲလၢတၢ်မၤလိစိၤစိၤလၢအထၢၣ်န့ၣ်အဖီခိၣ်ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ယုၣ်ထၢတခါလၢတၢ်ခၢၣ်သးဒီးတၢ်ထီၣ်က့ၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် လီၤ. တၢ်ယုၣ်ထၢမၤလိလၢအထၢၣ်န့ၣ်ဖိခိၣ်ကမၤဒိၣ်ထီၣ်လဲၢထီၣ်ဝဲဒၣ် FLEX တၢ်မၤလိ, ဘၣ်ဆၣ်ဘျးဝဲလီၢ်သးလၢတၢ်မၤလိလၢဟံၣ်တခါစ့ၢ်စ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်က့ၢ်စးထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိမိၣ်လၢပ DCSD တတၢ်အအိၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီး ၂၀၂၁-၂၀၂၂ တၢ်ထီၣ်က့ၢ်အနီၣ်အဂီၢ်, ပရဲၣ်က့ၢ်လီၤဝဲဒၣ်ဟီၣ် ကဝီ/ပုၤတတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖဲလၢအ့ၢ် ၂၇-၂၉ သီန့ၣ်လီၤ. ဝံသးစုၤမၤနီၣ်လီၤယၢ်န့ၣ်လီၤလဲၢဒီးရၢၣ်က့ၢ်န့ၣ်တၢ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ် လၢအထၢၣ်န့ၣ်အဖီခိၣ်, လၢအဒိးသန့ထီၣ်သးလၢတၢ်ရၢၣ်က့ၢ်လီၤဝဲဒၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်ဒ်လၢအံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢအထၢၣ်န့ၣ်ဖိခိၣ်အဂီၢ်, စံၢ်လီၤက့ၢ်ဖိဟီၣ်ကဝီတဖၣ်အလီၤတက့ၢ်.

ဟီၣ်ကဝီ	ဟီၣ်ကဝီပုၤသးက့ၢ်ပုၤဆုၢ်တၢ်တဖၣ်	န့ၣ်သီ	တၢ်ဆၢကတီၢ်
<a href="#">ဟီၣ်ကဝီ 1</a>	Mrs. Melanie Pearch	အ့ၢ် ၂၇ သီ	၆:၀၀
<a href="#">ဟီၣ်ကဝီ 2</a>	Mr. Trenton Arnold	အ့ၢ် ၂၈ သီ	၆:၀၀
<a href="#">ဟီၣ်ကဝီ 3</a>	Dr. Sean Tartt	အ့ၢ် ၂၉ သီ	၆:၀၀
<a href="#">ဟီၣ်ကဝီ 4</a>	Dr. Antonette Campbell	အ့ၢ် ၂၉ သီ	၆:၀၀
<a href="#">ဟီၣ်ကဝီ 5</a>	Dr. Triscilla Weaver	အ့ၢ် ၂၇ သီ	၆:၀၀
<a href="#">ဟီၣ်ကဝီ 6</a>	Dr. Candace Alexander	အ့ၢ် ၂၉ သီ	၆:၀၀
<a href="#">ဟီၣ်ကဝီ 7</a>	Dr. Rodney Swanson	အ့ၢ် ၂၉ သီ	၆:၀၀

## ပုၤမၤလိအကလံးကျိၣ်အတၢ်တီၢ်က့ၢ်

DCSD ဆဲးမၤသကိးတၢ်ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘျးပုၤတတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီက့ၢ်က့ၢ်စးဟ့ၣ်လီၤအသးလၢအတၢ်မၤလိတၢ်ဝဲဒၣ်ပုၤမၤလိအကလံးကျိၣ်ဖိ အဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤမၤစၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်တီၢ်က့ၢ်မၤစၢဒ်အလီၢ်အိၣ်အသိးဒ်သိးအကတုၤထီၣ်ဘးလၢတၢ်မၤန့ၢ်ဖိတၢ်ဒီးစဲၣ်နီၢ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဆဲးသ့ၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ် ELL တၢ်တီၢ်က့ၢ်အတၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်အဂီၢ်, လီၢ်ကဝီက့ၢ်က့ၢ်လီၤဝဲဒၣ်ပပုၤတၢ်ဂီၤမုၢ်ဒီးက့ၢ်လုလိတၢ်တီၢ်က့ၢ်အဆိကတၢ်တ ဘျီဒီး *La Vision* န့ၣ်လီၤ. တလၢတဘျီတၢ်တီၢ်က့ၢ်အံၤတၢ်က့ၢ်အိၣ်သ့ၣ်ဝဲ *La Vision* က့ၢ်လုလိဒီး **Facebook** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်သိးလီၢ်ကဝီက့ၢ်ကနရီလီၤပပုၤယုၣ်ဝဲ **ELL** ဒိဖရဲးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အပူၤယုၣ်ဒီးပုၤဟ့ၣ်က့ၢ်စံၣ်ညီၣ်တၢ်ကရုဖိတဖၣ်လၢအမ့ၢ်ဝဲဒၣ်ပုၤလၢအတၢ်ပိၣ် တဲသကိးတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျိးအတၢ်မၤရဲၣ်က့ၢ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဟံၣ်ဖိယိဖိအတၢ်ပပုၤယုၣ်မၤသကိး, ဒီးတၢ်ဖိးစၢမၤစၢလၢအကျၢ်ဘၢတၢ်လၢပုၤပုၤအဂီၢ်န့ၣ်

၎်လီၤ. လၢန့ၣ်အဲၣ်ညါလၢတၢ်ကိးဝဲဒၣ်တလၢတဘျီတၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးတၢ်တၢ်ပိၣ်သကိးတၢ်ဒိးဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ်ပုၤတၢ်အဂီၢ်, လီၢ်ကဝီၤကိၣ်ကရဲၣ်ကျဲၤလီၤဝဲ  
ဒၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ်မူးပွဲသကုၤဝဲကီၢ်ရၢၣ်ဒိတဘျီအပူၤဝဲတၢ်ကီၢ်ခါကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ပမိးကွၢ်လၢလၢပကမၤလၢကပိၤသကိးဘၣ်မူးဒီးပုၤမၤလိအဲၣ်ကလံးကျိၣ်အဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**Georgia Milestones**

တလၢအံၤမ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢအရူၣ်တလၢလၢပကိၣ်အိၣ်အါဂၤအဂီၢ်ဒ်အဲၣ်သ့ၣ်မၤဝဲဒၣ် **Georgia Milestones** တၢ်ဖျိထီၣ်တီၤကိၣ်အတၢ်ဒိးဝဲန့ၣ်လီၤ. ယ  
အဲၣ်ဒိးဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်ပကိၣ်မိးကိးလၢအကမၤဝဲအဂၤကတၢ်ဒိးအသးသ့တဘျီတၢ်တၢ်လၢတၢ်ဒိးဝဲအယိတဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. အဲၣ်အံၤမ့ၢ်  
**Dr. Benjamin Spock** အတၢ်ကတီၤဒိ, **“Trust yourself, you know more than you think you do.”** (“န့ၣ်လီၤန့ၣ်ကတၢ်သး,  
နသ့ၣ်ညါတၢ်အါန့ၣ်ဒီးနဆိကမိၣ်တက့ၢ်လီၤ.”) ပၤယၢ်တၢ်ကတီၤဒိအံၤဝဲန့ၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်အပူၤတက့ၢ်.

**Earth Day (တၢ်မၤလၢကပိၤဟီၣ်ခိၣ်မ့ၢ်န့ၣ်)**

ဝဲလၢအ့ၣ်ဖြူ ၂၂ သီအနံၤ, DCSD မၤလၢကပိၤဝဲဒၣ် **Earth Day** လၢအအိၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအဂ့ၤတဖၣ်လၢကိၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်, စံးဘျုးဘၣ်  
**Fernbank Science Center** ဒီးပ **Nutrition Services** (တၢ်အိၣ်န့ၢ်ဂံၢ်န့ၢ်ဘါတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်) န့ၣ်လီၤ. ယမ့ၢ်လၢလၢပကိးကကဟ့ၣ်အတၢ်  
ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်မၤတၢ်လီၤလီၤဆိဆိလၢပမူဖျၢၣ်အဂီၢ်, ဒ်အမ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်လီၤကရၢၢ် မ့တမ့ၢ် သ့ၣ်, စးထီၣ်မၤတယၢ်အလၢတၢ်စူးကါကဒါက့ၤသ့တဖၣ်, မ့  
တမ့ၢ် လၢထံၣ်လီၢ်အိၣ်သကိးလီၢ်ကဝီၤပုၤမၤစံၣ်ပျဲသ့ၣ်ဖျးအတၢ်ဆါတၢ်ပျဲအလီၢ်လၢတၢ်အိၣ်ကွၢ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဒိးတၢ်လၢအသိတ  
ဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ကတီၤစၢၤတၢ်ကိးနံၤဒီးဒ်အမ့ၢ် **Earth Day** အသိးန့ၣ်လီၤ.

**Administrative Professionals Day (တၢ်မၤလၢကပိၤပုၤကွၢ်ထွဲပဆၢတၢ်စဲၣ်နီၢ်အမ့ၢ်န့ၣ်)**

ဝဲလၢအ့ၣ်ဖြူ ၂၁ သီအနံၤ, ပမၤလၢကပိၤဝဲဒၣ်ပပုၤကွၢ်ထွဲပဆၢတၢ်စဲၣ်နီၢ်တဖၣ်သကုၤဝဲပလီၢ်ကဝီၤကိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ယအဲၣ်ဒိးစံးဘျုးဘၣ်ပပုၤကွၢ်ထွဲပ  
ဆၢတၢ်စဲၣ်နီၢ်တဖၣ်လၢအဖံးမၤတၢ်မၤလၢအမၤဝဲတဖၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. ပလီၢ်ကဝီၤကိၣ်အတၢ်ကဲထီၣ်လီၣ်ထီၣ်ပၤဖျါထီၣ်အတၢ်ခိဆၢလၢသ့တၢ်ကျဲးစးမၤ  
တၢ်ဆုၣ်ဆုၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘျုးဒိၣ်မး, မ့ၢ်တပၣ်ယုၣ်ဒီးသ့တၢ်မၤစၢၤန့ၣ်ပမၤအိၣ်တကဲထီၣ်လီၣ်ထီၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

အိၣ်ဒိးန့ၣ်ကတၢ်လၢအမ့ၢ်တက့ၢ်.